
Hart voor Hilversum 19 oktober 2020

Technische vragen Raadscommissie van woensdag 21 oktober 2020, agendapunt 4. (Begroting en 
werkprogramma MRA)

Het voorliggende Raadscommissievoorstel, zaaknummer 690165, lezende, heeft mijn fractie de 
volgende vraag:

1. Zou in de paragraaf ‘Voorstel’ niet moeten worden opgenomen:
‘Het Werkplan 2021 en de Begroting 2021 voor kennisgeving aan te nemen en….’(daarna te 
vervolgen met het reeds gestelde in deze paragraaf).
Antwoord: Hoewel van kennisnemen door de commissie (de facto) sprake is vanwege 
agendering in de commissie, is het technische antwoord: nee. In dit voorstel is sprake van 
advies aan het college en niet van besluitvorming door de commissie. 

De (beknopte) Begroting 2021 van de MRA lezende, heeft mijn fractie de volgende vragen:

2. Welke financiële risico’s loopt de MRA in het begrotingsjaar 2021? Antwoord: De besteding 
van de middelen uit de begroting door het maken en uitvoeren van werkplannen leidt tot 
een stabiele financiële situatie. De MRA gaat geen risicovolle verplichtingen aan. Zoals ook 
uit de concept verantwoording voor 2019 blijkt 
(https://www.metropoolregioamsterdam.nl/wp-content/uploads/2020/02/MRA-
Verantwoording-2019-concept.pdf) wordt binnen de begroting gewerkt. Er zijn dus geen 
risico’s van enige substantie. 

3. Zijn voor de MRA het kennen en bepalen van financiële kengetallen, net als dit voor 
gemeente en de Regio welk het geval is, ook wettelijk verplicht ? Antwoord: Nee. De MRA is 
geen verbonden partij waarop een wettelijk kader van toepassing is. Het is een vrijwillig 
samenwerkingsverband, op basis van een convenant (zie vraag 11).

4. Zo ja, welke zijn dat dan en zijn of worden deze in dat geval nog ter kennis van de raden 
gebracht ? Antwoord: niet van toepassing. 

Mijn fractie wordt gevraagd het College te adviseren om de verhoging van (in totaal) 2.730 euro te 
dekken uit het budget Samenwerking, taakveld 0.1 Bestuur van Programma 4. Bestuur. Daarbij heeft 
mijn fractie de volgende vragen:

5. Leidt deze voorgestelde verhoging tot een aanpassing van de concept Begroting van de 
gemeente voor het jaar 2021, zoals deze thans voorligt en in de Gezamenlijke 
Raadscommissie van begin volgende maand wordt behandeld ? Antwoord: Nee, dit leidt niet 
tot aanpassing. Met deze verhoging is in de begroting rekening gehouden. Deze verhoging is 
zo klein dat hij niet zelfstandig zichtbaar is in de begroting. 

6. Zo neen, wordt deze verhoging dan verrekend met de begrote bijdrage aan de Regio Gooi- en 
Vechtstreek ? Graag enige uitleg. Antwoord: als de verhoging doorgaat (uiteindelijk beslist de 
regiegroep van de MRA hierover), zal deze worden verwerkt in de eerste bestuursrapportage 
van de regio in 2021. Nogmaals: in de Hilversumse begroting is hier dus al rekening mee 
gehouden.

Op 1 september jl. werd door de MRA voor raadsleden een online MRA-Raadtafel georganiseerd. 
Vooral werd bij die gelegenheid procesmatige informatie gedeeld. Ook werd door veel deelnemers 
het gebrek aan tijdige informatie vastgesteld. Daarnaast werd door meerdere deelnemers (ook van 
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andere gemeenten) gesteld dat te weinig kennis en aandacht voor de begroting van de MRA bij 
raden aanwezig is. Tenslotte werd door deelnemers aangegeven dat in het voorliggende concept 
MRA werkplan te weinig aandacht voor het tijdig betrekken van inwoners, ondernemers en 
maatschappelijke organisaties bij het ontwikkelen en uitvoeren van plannen van de MRA is 
weergegeven. Mijn fractie stelt vast dat nergens in de tekst bij b.v. de uitvoeringslijn ‘2.1: 
Verstedelijkingsstrategie’  nut en noodzaak van het tijdig betrekken van inwoners, ondernemers en 
maatschappelijke organisaties bij het ontwikkelen en uitvoeren van plannen staat opgenomen. 
Daarom vraagt mijn fractie zich het volgende af:

7. Deelt u de mening van de fractie dat in het MRA Werkplan 2021 aandacht aan het tijdig 
betrekken van inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisatie bij het maken en 
uitvoeren van plannen moet worden opgenomen ? Antwoord: dit is eigenlijk een politieke 
vraag. De MRA is een bestuurlijke netwerkorganisatie. Het is geen organisatie die namens of 
in plaats van Hilversum kaderstellende besluiten neemt over het ontwikkelen en uitvoeren 
van plannen in gemeenten en provincies. Daar gaan gemeenten en provincies zelf over, 
bijvoorbeeld bij hun omgevingsvisies of bestemmingsplannen. Gemeenten staan (dus) zelf 
aan de lat om voor concrete plannen in de gemeenten inwoners, ondernemers en 
maatschappelijke organisaties te betrekken. 

8. Zo ja, kan deze opname daarvan dan alsnog in het MRA Werkplan 2021 gebeuren? 
Antwoord: Het technische antwoord is: ja. Daarvan is het college echter geen voorstander. 
Zie het antwoord op vraag 7. 

De bijlage met de ‘Resultaten deelregio Gooi- en Vechtstreek – MRA samenwerking’ lezende heeft 
mijn fractie de volgende vragen:

9. Wat is de status van de informatie van het in de genoemde bijlage aangegeven deelresultaat 
‘Sleutelgebied Hilversum MediaCenter’? Antwoord: De status is dat dit verouderde 
informatie is. De stukken voor het MRA werkplan en de begroting zijn op 19 juni 2020 aan de 
32 gemeenten aangeboden om in consultatie bij de gemeenteraden te brengen. Op dat 
moment was het sleutelgebied Hilversum nog aan de orde. Dat is het na 30 juni 2020 wat 
Hilversum betreft niet meer. De stukken (die al bij 32 gemeenten lagen) zijn niet 
teruggetrokken om gecorrigeerd te worden. Wij kunnen ons voorstellen dat de duiding ‘juli 
2020’ op de resultatenkaart verwarrend is. De resultatenkaart hebben wij ook op 19 juni 
2020 gekregen. Naar wij aannemen zal bij het samenstellen van de kaart de verwachting zijn 
geweest dat dit de stand per juli 2020 zou zijn. 

10. Wat is de status van de informatie van het in de genoemde bijlage aangegeven deelresultaat 
‘Versnellingsagenda en bouwimpuls’, waarin ‘het sleutelgebied Hilversum MediaCenter’ 
expliciet wordt genoemd ? Antwoord: Hiervoor geldt hetzelfde antwoord als op vraag 9, met 
uitzondering van de opmerking dat wij voor de bestaande projecten stationsgebied en Crailo 
onderzoeken of deze in aanmerking kunnen komen voor de Rijksregeling bouwimpuls. 

Tenslotte heeft mijn fractie de volgende vraag:

11. Op welke (juridische, dan wel in ieder geval formele) grondslag is de samenwerking van de 
Gemeente Hilversum, dan wel de Regio Gooi- en Vechtstreek in de Metropool Regio 
Amsterdam gebaseerd  en welke afspraken zijn daarbij gemaakt ? Is er sprake van een 
formele samenwerkingsovereenkomst, bij het eventueel ontbreken van een 
gemeenschappelijke regeling ?



Antwoord: De grondslag ligt in het MRA-convenant dat de gemeente Hilversum op 6 maart 
2017 mee heeft ondertekend: https://www.metropoolregioamsterdam.nl/wp-
content/uploads/2019/11/MRA-Convenant.pdf 

Het college is bevoegd om namens de gemeente Hilversum overeenkomsten aan te gaan.. De 
commissie Economie en Bestuur heeft over dit convenant het college positief geadviseerd op 
29 juni 2016, m.u.v. de fractie Hilversum1.

Jan Slingerland, raadslid HvH, 06-51074885
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